



PBE NB RICHARD RICE MEMORIAL BURSARY

We would like to invite graduating students in the Anglophone Public School system in New Brunswick to apply for the Richard Rice Memorial Bursary. The RRMB is a bursary that honors the memory of our late President Mr. Richard Rice. It is a \$1000 dollar bursary that will be awarded to a student in the Anglophone Public School System who is graduating in June of 2026 and pursuing their post secondary education in French.

This scholarship is offered by Parents for Bilingual Education New Brunswick through Patrimoine Canadian Heritage. We are committed to promoting a bilingual Canada, in particular New Brunswick, by supporting young English-speaking Canadians in the pursuit of their postsecondary studies in French.

Criteria for eligibility

- Have completed secondary school studies in an English-language institution in New Brunswick
- Have English as the first official language spoken
- Enrolled in full-time studies in French in the 2026-2027

What to include in your submission:

- A letter written in French, to the best of your ability in a minimum of 200 words. Please introduce yourself and what school you are graduating from, explain your motivations for studying French, and describe how this bursary would help you achieve your personal goals.
- Include a copy of your admission letter for the 2026-2027 school year

Your application must be received by noon on May 30, 2026

Terms and Conditions: To qualify, you must have a minimum Grade 12 diploma or be completing your Grade 12 diploma by June 2025 and be accepted to or be enrolled in a post-secondary program at a recognized institution, such as a university, community college



BOURSE COMMÉMORATIVE RICHARD RICE – PBE NB

Nous invitons les élèves finissants du système scolaire public anglophone du Nouveau-Brunswick à soumettre leur candidature pour la bourse commémorative Richard Rice. La BCRR est une bourse qui rend hommage à la mémoire de notre défunt président, M. Richard Rice. Il s'agit d'une bourse de 1 000 \$, qui sera attribuée à un élève du système scolaire public anglophone du Nouveau-Brunswick qui terminera ses études secondaires en juin 2026 et qui poursuivra des études postsecondaires en français.

Cette bourse est offerte par Parents pour l'éducation bilingue – Nouveau-Brunswick grâce au soutien de Patrimoine canadien. Nous nous engageons à promouvoir un Canada bilingue, et plus particulièrement le Nouveau-Brunswick, en appuyant les jeunes Canadiennes et Canadiens anglophones dans la poursuite de leurs études postsecondaires en français.

Critères d'admissibilité

- Avoir complété ses études secondaires dans un établissement d'enseignement de langue anglaise au Nouveau-Brunswick
- Avoir l'anglais comme première langue officielle parlée
- Être inscrit à temps plein à des études en français pour l'année scolaire 2026–2027

Documents à inclure dans la demande

- Une lettre rédigée en français, au meilleur de vos capacités, d'un minimum de 200 mots. Veuillez vous présenter, indiquer l'école dont vous êtes finissant(e), expliquer vos motivations à étudier en français et décrire en quoi cette bourse vous aiderait à atteindre vos objectifs personnels.
- Une copie de votre lettre d'admission pour l'année scolaire 2026–2027

Votre demande doit être reçue au plus tard à midi le 30 mai 2026.

Modalités et conditions : Pour être admissible, vous devez détenir un diplôme d'études secondaires (12e année) ou être en voie de l'obtenir d'ici juin 2025, et avoir été accepté(e) ou être inscrit(e) à un programme d'études postsecondaires dans un établissement reconnu, tel qu'une université ou un collège communautaire.